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Skjenkeløyve kommunehuset - til bruk i samband med vigsel 

Vedlegg
Framlegg til skjenkeområde i og ved Austrheim kommunehus

Framlegg til vedtak:
Kommunestyret gjev løyve til at det i samband med vigsel kan serverast champagne eller tilsvarande 
alkoholhaldig drikke (under 22 volumprosent) i kantina og på tusenårsplassen like ved. Vigslar ved 
det enkelte høve står som ansvarleg. 

Kommunestyret gjev løyve til at det i samband med vigsel kan serverast alkoholhaldig drikke (under 
22 volumprosent) i kantina og på tusenårsplassen like ved, og i parken framfor kommunehuset og på 
Samuel Lervågs plass. Vigslar ved det enkelte høve står som ansvarleg. 

Formannskapet - 080/23 - 31.08.2023

FS - behandling:
Ordførar Per Lerøy (Ap) orienterte om saka, jamfør saksutgreiinga.
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det vanlegvis er 4 til 10 personar som er tilstades på ei slik vigsel, men 
maksimalt 20.
Helge Dyrkolbotn (KrF) ba om det vert laga eit kart som viser området, dette vart støtta av Lerøy. 
Dyrkolbotn (KrF) sa at han uansett vil seia nei.
Morten Sognnes (H) sa at skjenkeløyvet gjerne kan gjelda på framsida av bygget også.
Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug sa at det kan lagast kart til saka skal opp i kommunestyret.
Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) sa at det er OK med tusenårsplassen, men ikkje framsida som er 
tett på fortau og anna.
Inger Lise Brekke (H) sa at det må vera lov å ta glaset med seg ned til Samuel Lervågs plass og 
kunstbrua for å ta bilde eller liknande.

Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak, med tillegg om at det skal lagast kartskisser før 



handsaming i formannskapet, vart vedteke med fire mot ei røyst. Helge Dyrkolbotn, KrF, røysta mot.

FS - vedtak:
Formannskapet si tilråding til vedtak i kommunestyret: 
Kommunestyret gjev løyve til at det i samband med vigsel kan serverast champagne eller tilsvarande 
alkoholhaldig drikke (under 22 volumprosent) i kantina og på tusenårsplassen like ved. Vigslar ved 
det enkelte høve står som ansvarleg. Det skal lagast kartskisser for kvar løyvet gjeld, dette skal 
leggast ved saka til kommunestyret. 

Kommunestyret - 080/23 - 21.09.2023

KS - behandling:
Ordførar Per Lerøy (Ap) orienterte om saka, og viste til at det har komme spørsmål om at det er 
ønskje om å ta eit glas i samband med vigsel.

Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at han synest det er totalt unødvendig at det skal vera behov for dette. 
Dyrkolbotn sa at han har vore i kontakt med andre kommunar i regionen, der dette ikkje er ei 
problemstilling, og at enkelte har tilbod om alkoholfrie dråpar i samband med vigsel. Når det gjeld 
skisseframlegga sa Dyrkolbotn at han særleg er usamd i at det skal vera mogleg på framsida av 
kommunehuset.

Sakshandsamar Ketil Tjore orienterte om at politiet ikkje hadde innvendingar. Denne uttalen kom 
etter at sakspapira var sende ut.

Reidar Øksnes (Sp) sa at det er greitt for Senterpartiet med løyve inne i kantina og på plassen bak, 
men ikkje på framsida av kommunehuset.

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at vedtaket skal rettast ved å ta ut champagne.

Handsaming i kommunestyret:
Det vart røysta over eit retta framlegg til vedtak der "champagne" var teke ut.

Det vart røysta opp mot skissa, del for del.

· Inne i kantina, vedteke med 14 mot KrF sine 3 representantar, Helge Dyrkolbotn, Anne Dahle 
Austrheim og Randi K. Dyrøy.

· Tusenårsplassen utanfor kantina, vedteke med 14 mot KrF sine 3 representantar, Helge 
Dyrkolbotn, Anne Dahle Austrheim og Randi K. Dyrøy.

· Parken framfor kommunehuset og Samuel Lervågs plass, vedteke med 10 mot 7 KrF, Sp og 
Bygdelista (Helge Dyrkolbotn, Anne Dahle Austrheim og Randi K. Dyrøy i KrF, Jan-Erik Espelid 
frå Bygdelista og Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn, Reidar Øksnes og Lise Renate Helle i Sp)

KS - vedtak:
Kommunestyret gjev løyve til at det i samband med vigsel kan serverast alkoholhaldig drikke (under 
22 volumprosent) i kantina og på tusenårsplassen like ved, og i parken framfor kommunehuset og på 



Samuel Lervågs plass. Vigslar ved det enkelte høve står som ansvarleg. 

Saksopplysninger:
Bakgrunn

Champagne eller andre typar musserande vin er ofte ein del av feiringa ved ei vigsel, anten det er ein 
glas som skål for brudeparet, eller som del av bryllaupsbiletet.

Det har komme ønskje om å ha eit løyve til å nyta champagne i samband med vigsel på 
kommunehuset. Dette skjer nok ganske ofte rundt om i ulike kommunar i samband med vigsel, anten 
seremonien er på kommunehuset eller utandørs på ein plass som Vardetangen. 

Det som er spesielt for Austrheim kommunehus er at kommunestyret tidlegare har tatt stilling til om 
det skal vera mogleg å få skjenkeløyve til bygget (kantina/Austrheimstova). I kommunestyresak 
038/08 (frå 2008) vart politikarane spurt om skjenking på Seniorsenteret, Austrheimhallen og 
kommunehuset. Dei folkevalde konkluderte den gongen med at rådmannen (som det heitte då) 
kunne bestemma over Seniorsenteret, dei ville sjølve ha styringa med skjenking i Austrheimhallen, 
medan kommunehuset vart teke ut av lista.

Sidan det siste politiske vedtaket er mot skjenking på kommunehuset, meiner kommunedirektøren at 
det er rett at kommunestyret får ta stilling til ei ev. endring. 

Vurdering

Folkehelse:

Bruk og misbruk av alkohol kan gje ulike folkehelseproblem, men det er ved inntak av andre omfang 
enn det er tale om her, med eit glas til kvar.

Miljø:
Ikkje relevant. 

Økonomi:
Vanlegvis vert det skrive ut gebyr ved skjenkeløyve, på kring 400 kroner (statleg sats), men vil vera 
unaturleg å krevja her. Det vil fungera som eit generelt løyve utan søknad, og dermed også utan 
sakshandsaming.

Før saka blir sendt ut til formannskapet har administrasjonen ikkje nådd å spørja politiet om deira 
meining. Det vil bli gjort, og innspelet lagt fram i samband med handsaminga i kommunestyret.

Konklusjon

Kommunestyret gjev løyve til at det i samband med vigsel kan serverast champagne eller tilsvarande 
alkoholhaldig drikke (under 22 volumprosent) i kantina og på tusenårsplassen like ved. Vigslar ved 
det enkelte høve står som ansvarleg.



 


